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BR.0012.7.1.2019 

Protokół 

z posiedzenia Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej, które odbyło się 28.01.2019 r. w Ratuszu 

Miejskim w Kole. Posiedzeniu przewodniczyła Pani Teresa Brzoska – Przewodnicząca Komisji 

Zdrowia i Opieki Społecznej. W posiedzeniu Komisji udział wzięło 6 radnych, co stanowi 

quorum do prowadzenia prawomocnych obrad. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Przewodnicząca otworzyła posiedzenie, przywitała wszystkich obecnych i przedstawiła 

porządek obrad. 

1. Analiza projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian i ustalenia tekstu jednolitego 

Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kole. 

2. Analiza projektu uchwały w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za 

świadczenia  w formie pobytu w Dziennym Domu „Senior+” w Kole. 

3. Sprawy różne. 

Ad. 1. 

Pani Urszula Karolczak – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej poinformowała, że w §3 

wprowadza się następujące zmiany: 1. § 3 ust. 1 pkt 4) Statutu otrzymuje brzmienie: "inne zadania z 

zakresu pomocy społecznej wynikające z rozeznanych potrzeb gminy, rządowych programów pomocy 

społecznej, bądź mające na celu ochronę poziomu życia osób i rodzin," 2. W § 3 ust. 3 Statutu po pkt 

3) dodaje się pkt 4) w brzmieniu: ,,4) prowadzenie i zapewnienie miejsc w ośrodku wsparcia o zasięgu 

gminnym - Dziennym Domu "Senior +" z siedzibą w Kole przy ul. Powstańców Wlkp. 8 oraz 

kierowanie do niego osób wymagających opieki." Pani Karolczak zaznaczyła, że jeżeli te zmiany 

zostaną przegłosowane przez radnych pozytywnie, to z dniem 30 stycznia będzie odpowiadać za 

placówkę wsparcia dziennego, jaką jest Dom „Senior+”. 

Opinia Komisji do projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian i ustalenia tekstu 

jednolitego Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kole – Komisja wydała opinię 

jednogłośnie pozytywną przy 6 głosach za. 

Ad. 2. 

Pani Karolczak powiedziała, że placówka musi funkcjonować nadal i osoby, które w tej chwili z niej 

korzystają, będą dalej korzystać, dopóki nie zostanie ogłoszony nabór i dopóki nie zostanie 

wypracowana nowa grupa uczestników. Dodała, że ta uchwała pozwoli kierować osoby już na 

zasadach ustawy o pomocy społecznej. Jest to trudny proces, ale Pani Karolczak zapewniła, że postara 
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się by przekazanie Dziennego Domu Seniora odbyło się płynnie, żeby nie narażać podopiecznych na 

różnego typu zawirowania. 

Pani Przewodnicząca zapytała czy opłata, która będzie ustalona na najbliższej Sesji Rady Miejskiej 

będzie obowiązywała te osoby, które w tej chwili korzystają z Domu Seniora. 

Pani Karolczak poinformowała, że jeżeli uchwała zostanie zaakceptowana i będzie opublikowana w 

Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego, dopiero wtedy będzie możliwość 

uruchomienia całej procedury. Będzie ogłoszony nabór, będzie również opracowany regulamin 

rekrutacyjny. Miejsc w Dziennym Domu Seniora jest fizycznie 30, ale nabór będzie nieograniczony, i  

będzie się to wiązało z utworzeniem listy rezerwowej. Pani Karolczak kontynuowała, informując, że 

po wstępnym zakwalifikowaniu osób będzie przeprowadzany wywiad środowiskowy u danej osoby i 

później będzie wydana decyzja o zakwalifikowaniu i o odpłatności za korzystanie z tej placówki. Pani 

Dyrektor zaznaczyła, że w tej chwili kryterium dochodowe, obowiązujące w pomocy społecznej dla 

osoby samotnej to 701 zł netto i do tej kwoty osoba samotna będzie zwolniona z jakichkolwiek opłat. 

W przypadku osoby w rodzinie jest to kwota w wysokości 529 zł. W przypadku osób wykazujących 

wyższe dochody te procenty będą wyliczane od średniej miesięcznej kwoty, miesięcznego utrzymania 

1 miejsca w Dziennym Domu „Senior+”. Obecnie średni miesięczny koszt utrzymania 1 miejsca 

wynosi 719,60 zł. Pani Karolczak poinformowała, że w takim przypadku np. 5% od tej kwoty to 35,97 

zł – takie koszty będzie ponosiła osoba samotna, która będzie miała dochód niższy niż 1402 zł. 

Natomiast osoba samotna, która ma dochód mniejszy niż 2103 zł netto płaciłaby 71,96 zł. Pani 

Dyrektor dodała, że cały koszt utrzymania placówki, bez nakładów na uruchomienie za rok 2018 

wyniósł 172 704 zł, a za 2019 rok szacunkowo będzie to 320 477 zł i tutaj koszt miesięczny wyjdzie 

890,21. Pani Karolczak zaznaczyła, że w każdej chwili będzie można zwolnić daną osobę z opłat jeśli 

będzie taka konieczność. 

 Radny Sebastian Kuty zapytał jak będzie wyglądała rekrutacja. 

Pani Karolczak wyjaśniła, że jeżeli uchwała uprawomocni się, w marcu zostanie ogłoszony nabór. 

Przez cały marzec będzie można składać dokumenty, lista zostanie zamknięta, zostaną sprawdzone 

wszystkie kryteria i po przeprowadzonym wywiadzie środowiskowym zostaną ustalone opłaty. 

Radna Ewa Lewicka zapytała czy tylko 30 osób może tam uczestniczyć. 

Pani Dyrektor odpowiedziała, że tak, ale w przyszłości chciałaby żeby było to 60 osób – 30 osób 

przebywałoby w tej placówce 2 dni w tygodniu, kolejne 30 osób 3 dni w tygodniu. 

Pani Przewodnicząca poprosiła aby nagłośnić informację o naborze do Dziennego Domu „Senior+”, 

ponieważ wiele osób o tym nie wie. 
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Radny Sławomir Brzeg zapytał czy Dom Seniora będzie funkcjonował tylko na parterze, tak jak do tej 

pory. 

Pani Karolczak odpowiedziała, że na dzień dzisiejszy tak. Przygotowując parter nie pomyślano o 

wydzieleniu niezależnego wejścia na I piętro. Dodała, że w przyszłości są plany żeby górę tego 

budynku wykorzystać. Pani Dyrektor poruszyła również temat personelu. Poinformowała, że w tej 

chwili są zabezpieczone środki na 3 pełne etaty. Planowane jest zatrudnienie sprzątaczki na pół etatu, 

terapeuty również na pół etatu oraz rehabilitanta na umowę zlecenie. 

Radna Urszula Pękacz zapytała jak wygląda sprawa dotacji 240 000 złotych. Czy trzeba będzie je 

zwracać czy nie. 

Pan Burmistrz poinformował, że było odwołanie do tej decyzji i należy czekać na rozstrzygnięcie. 

Mieszkanka Koła zapytała czy w przypadku konieczności zwrotu dotacji Pan Burmistrz rozważał 

przeniesienie Domu Seniora do innego budynku, by móc wykorzystać obecny budynek Dziennego 

Domu „Senior+” do innych celów. 

Pan Burmistrz odpowiedział, że nie rozważał takiej możliwości, ponieważ nie ma do jakiego budynku 

tej placówki przenieść. Dodał, że w planach jest przeniesienie na to I piętro Wydziału Świadczeń 

Rodzinnych i Straży Miejskiej. Dom Seniora ma funkcjonować tylko na parterze. 

Pani Przewodnicząca zapytała czy na te 3 etaty, które będą tworzone będzie nabór z nowych 

pracowników, czy z pracowników Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej. 

Pani Karolczak poinformowała, że jeden pracownik MOPS-u trafia tam docelowo na stanowisku 

starszego opiekuna, druga osoba będzie przesunięta na 3 miesiące z MOPS-u do Dziennego Domu 

„Senior+” i w tym czasie ma być ogłoszony nabór na terapeutę zajęciowego. Sprzątaczka ma być 

zatrudniona na pół etatu, jak również rehabilitant bądź terapeuta. Pani Dyrektor powiedziała, że na tyle 

obecnie pozwala budżet i trzeba to wszystko poukładać. 

Opinia Komisji do projektu uchwały w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za 

świadczenia  w formie pobytu w Dziennym Domu „Senior+” w Kole – Komisja wydała opinię 

jednogłośnie pozytywną przy 6 głosach za. 

 

Dyskusję i posiedzenie Komisji w tym punkcie obrad zakończono. 

       Przewodnicząca Komisji Zdrowia  

        i Opieki Społecznej 

          /Teresa Brzoska/ 


